

ISI 收录期刊  
《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊  
《CAJ - CD规范》执行优秀期刊

ISSN 1003—5508  
CN 51-1217/S

# 四川林业科技

**JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY  
SCIENCE AND TECHNOLOGY**



第36卷  
2015 **3**

万方数据



# 四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2015年 第36卷 第3期

## 目次

### · 研究报告 ·

- 绿竹属新分类群种和另一竹子新变型 ..... 易同培, 杨林, 史军义, 等(1)
- 两种心理物理学方法在川西森林景观评价中的比较 ..... 蔡小虎, 马吉才, 陈翰林, 等(4)
- 川西亚高山3种不同林分类型对土壤理化性质的影响 ..... 张发会, 吴雪仙, 蔡小虎, 等(8)
- 川西高原大叶杨生长特性研究 ..... 蒋小林, 贾晨, 代玲莉, 等(13)
- 成都平原珙桐驯化繁育及栽培研究 ..... 陈太燕, 杨诗金, 张可, 等(18)
- 不同间伐强度对柏木低效人工林土壤有机碳的影响 ..... 曾念念, 何传龙, 黄从德, 等(25)

### · 专题论坛 ·

- 北美都市绿廊的发展及展望 ..... 张立(31)

### · 综述 ·

- 城市森林廊道概念及其形成的概述 ..... 胡晓斌, 孙勇, 孟长来(33)
- 四川西部生物多样性研究进展 ..... 何飞, 何亚平, 隆廷伦, 等(40)
- 我国退耕还林工程生态效益评价的研究进展 ..... 宋大刚, 潘开文(45)

### · 专题研究 ·

- 城市水系生态修复中的湿地规划建设研究 ..... 董刚明(50)
- 康定县退化草地空间分布与治理对策浅析 ..... 周昭琼, 张子瑜(55)
- 川西北地区沙化土地治理有关技术问题探讨——以川西北防沙治沙试点示范工程为例  
..... 鄢武先, 邓东周, 余凌帆, 等(62)
- 唐家河国家级自然保护区扭角羚环境容纳量 ..... 官天培, 谌利民, 符建荣, 等(69)
- 水分因子对树木的影响: 研究方法与发展 ..... 赵顺才, 骆宗诗(75)
- 光照和辐射条件与林业生产的关系 ..... 骆宗诗, 赵顺才, 刘小云(80)
- 甘孜州核桃主产区土壤环境质量评价 ..... 帅伟, 刘韩, 李静, 等(85)

### · 试验研究 ·

- 赤霉素浸种与层积时间对距瓣尾囊草种子萌发的影响 ..... 胡进耀, 杨敬天, 贺静, 等(88)
- 岷江上游干旱河谷区植被恢复保水措施研究初报 ..... 何建社, 王志明, 毛丽菲, 等(91)
- 不同基质对白木香容器苗生长的影响 ..... 袁莲珍, 史富强, 童清, 等(94)
- 巨桉幼林配比施肥试验 ..... 贾邦远, 苏德尧, 蔡小虎, 等(98)
- 魔芋种植对两种梨树林土壤酶活性的影响 ..... 代仕高, 周厚兰, 兰吉萍(102)
- 森林土壤有效硼的测定方法研究 ..... 潘淑春(106)
- 树冠喷雾防治杨扇舟蛾试验 ..... 苟光勇(110)

### · 调查研究 ·

- 中国特有植物四福花的生物生态学特征初步研究 ..... 谷海燕, 李策宏(112)
- 天全县香果树种群资源调查报告 ..... 张小平, 万军, 罗浩, 等(115)
- 天全县光叶蕨资源现状调查与保护对策研讨 ..... 余凌帆, 高健, 何让, 等(120)
- 卧龙国家级自然保护区外来植物调查 ..... 程跃红, 乔麦菊, 唐莉, 等(125)
- 四川丹巴县野生杜鹃花资源调查研究 ..... 朱大海, 王飞, 张超, 等(133)

### · 专题讨论 ·

- 连乐铁路工程对区域陆生植物的影响评价 ..... 杜斌, 覃志刚, 蒲春林, 等(136)
- 阿坝州生态经济建设初探 ..... 邱兴银(139)
- 东河口地震遗址公园植物景观改造对策 ..... 杨仕全, 孙勇, 杨鸿, 等(143)
- 四川林业网站群集约化建设实践 ..... 钟祥清(147)

### · 实用技术 ·

- 凉山州野生薇菜人工培育技术 ..... 杨志武, 刘娟, 杨柳璐, 等(150)
- 浅析利用太阳能频振式杀虫灯防治林业害虫的效果 ..... 蔡强, 陈嘉陵(153)

期刊基本参数: CN51-1217/S \* 1979 \* b \* 16 \* 154 \* zh \* p \* ¥10.00 \* 2400 \* 35 \* 2015-06

# Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 36, No. 3, 2015

## Contents

### Research Reports

- New taxa of *Dendrocalamopsis* (China et H. L. Fung) Keng f. and another new forma of Bambusoideae ..... YI Tong-pei, YANG Ling, SHI Jun-yi, et al. (1)
- Comparison between two psychophysical methods in evaluation of forest landscapes in west Sichuan ..... CAI Xiao-hu, MA Ji-cai, CHEN Han-lin, et al. (4)
- The influence of three different forest types on soil physical and chemical properties in subalpine areas of western Sichuan ..... ZHANG Fa-hui, WU Xue-xian, CAI Xiao-hu, et al. (8)
- Research on the growth characteristics of *Populus lasiocarpa* in west Sichuan plateau ..... JIANG Xiao-lin, JIA Chen, DAI Ling-li, et al. (13)
- A study of domesticated breeding and cultivation and management of *Davidia involucrata* in Chengdu plain ..... CHEN Tai-yan, YANG Shi-jin, ZHANG Ke, et al. (18)
- Effect of thinning intensity on soil organic carbon of low-efficiency *Cupressus funebris* plantation ..... ZENG Nian-nian, HE Chuan-long, HUANG Cong-de, et al. (25)

### Expert's Forum

- Development of urban greenways in north America ..... ZHANG Li (31)

### Summary

- A summary of the concept of urban forest coviclor and its formation ..... HU Xiao-bin, SUN Yong & MENG Chang-lai (33)
- Advances in researches on biodiversity in western Sichuan ..... HE Fei, HE Ya-ping, LONG Ting-lun, et al. (40)
- Advances in research on ecological benefit evaluation of the Defarming-and-reafforestation Program in China ..... SONG Da-gang & PAN Kai-wen (45)

### Researches on Special Topics

- Wetland's planning and building for ecological restoration in urban water system ..... DONG Gang-ming (50)
- Analysis of spatial distribution and management measures of degraded grassland in Kangding County ..... ZHOU Zhao-qiong & ZHANG Zi-yu (55)
- Discussion on relevant technical problems in the control of desertified land in northwestern regions of Sichuan ..... YAN Wu-xian, DENG Dong-zhou, YU Lin-fan, et al. (62)
- Estimating the carrying capacity of takins in Tangjiahe National Nature Reserve in Sichuan ..... GUAN Tian-pei, CHEN Li-min, FU Jian-rong, et al. (69)
- Effects of water factor on the trees: research methods and advances ..... ZHAO Shun-cai & LUO Zong-shi (75)
- The relationship between light and radiation conditions and forestry production ..... LUO Zong-shi, ZHAO Shun-cai & LIU Xiao-yun (80)
- Evaluation of soil environmental quality in the major walnut production regions of Ganzi Tibetan Autonomous Prefecture ..... SHUAI Wei, LIU Han, LI Jing, et al. (85)

### Experiments and Researches

- Effects of GA<sub>3</sub> and stratification time on the germination of *Urophysa rochku* Seeds ..... HU Jin-yao, YANG Jing-tian, HE Jing, et al. (88)
- A preliminary report on water conservation measures for the restoration of vegetation in arid valleys of the upper Mingjiang River ..... HE Jian-she, WANG Zhi-ming, MAO Li-fei, et al. (91)
- Effect of different matrixes on the growth of *Aquilaria sinensis* seedlings in containers ..... YUAN Lian-zhen, SHI Fu-qiang, TONG Qing, et al. (94)
- Research on tests of formula fertilization to young growth of *Eucalyptus gradis* ..... JIA Bang-yuan, SU De-yao, CAI Xiao-hu, et al. (98)
- Effects of konjac planting on soil enzyme activity of two kinds of pear plantations ..... DAI Shi-gao, ZHOU Hou-lan & LAN Ji-ping (102)
- A study of the method for the determination of available boron in forest soil ..... PAN Shu-chun (106)
- Crown-spraying control tests of *Closteria anachoreta* ..... GOU Guang-yong (110)

### Investigations and Researches

- A study of the ecological characteristics of Chinese endemic plant *Tetradoxa omeiensis* ..... GU Hai-yan & LI Ce-hong (112)
- An investigation report on *Emmenopterys henryi* resources in Tianquan County ..... ZHANG Xiao-ping, WAN Jun, LUO Hao, et al. (115)
- Discussion on investigations of the present status of *Cystoathyrium chinensis* resources in Tianquan and protection measures ..... YU Ling-fan, GAO Jian, HE Rang, et al. (120)
- Investigation of exotic plants in Wolong National Nature Reserve ..... CHENG Yue-hong, QIAO Mai-ju, TANG Li, et al. (125)
- Investigation on natural resources of resources of rhododendrons in Danba county of Sichuan ..... ZHU Da-hai, WANG Fei, ZHANG Chao, et al. (133)

### Monographs

- Influences of Lianjie to Leshan Railway Project on terrestrial plants in relevant areas ..... DU Bin, QIN Zhi-gang, PU Chun-lin, et al. (136)
- A discussion on ecological economy development in Aba Prefecture ..... QIU Xing-yin (139)
- Plant landscape transformation measures in Donghekou Earthquake Site Park ..... YANG Shi-quan, SUN Yong, YANG Hong, et al. (143)
- Intensive development practice in Sichuan Forestry Websites ..... ZHONG Xiang-qing (147)

### Practical Technology

- Artificial Cultivation technique of wild *Osmunda cinnamomea* in Liangshan Prefecture ..... YANG Zhi-wu, LIU Juan, YANG Liu-lu, et al. (150)
- Analysis of effects of the solar energy insect-killing lamp in controlling forest pests ..... CAI Qiang, CHEN Jia-ling (153)

## 《四川林业科技》第八届编辑委员会

名誉主编：尹伟伦（工程院院士）

主 编：李荣伟

副 主 编：王金锡 官 燕 杨灌英 王 莉（常务）

编 委：（按姓氏笔划为序）

马明东 王 刚 龙汉利 石 锐 毕慧泉(澳大利亚) 向成华 刘 庆

刘广兵 刘 波 刘兴良 张 健 张江陵 张 立(美国) 吴春艳

李国辉 李映平 杨佐忠 陈先林 周立江 郭洪英 慕长龙 赵晓云

费世民 胡庭兴 曹昌楷 黎治福

美 编：邓继成

# JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY SCIENCE AND TECHNOLOGY

四川林业科技

（双月刊·公开发行）

（1979年创刊）

JOURNAL OF SICHUAN FORESTRY  
SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly, Openly distributed)

(Started in 1979)

主管 四川省林业厅  
主办 四川省林学会  
四川省林业科学研究院  
主编 李荣伟  
编辑 《四川林业科技》编辑部  
（中国 成都 星辉西路18号 邮编610081）  
出版 2015年第3期（总第164期）  
2015年6月  
印刷 成都蜀通印务有限责任公司

Administered by Sichuan Forestry Department  
Sponsored by Sichuan Forestry Society and Sichuan Academy of  
Forestry  
Editor in chief: LI Rong-wei  
Edited by Editorial Department of "Journal of Sichuan Forestry  
Science and Technology"  
(18 Xinhuxilu, Chengdu 610081, China)  
No.3(Total No.164),2015  
Publishing Date: June, 2015  
Printed by Shutong Printing Service Co.,Ltd., Chengdu, China

广告经营许可证号：5100004001007

E-mail:scslxh2004@163.com

Tel.No.(028)83220733

定价：10.00元